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            Rada školy pri Základnej umeleckej škole Ladislava Stančeka v Prievidzi 

971 01 Prievidza, Rastislavova ulica č. 745/13 

 

 SPRÁVA O ČINNOSTI   

  Rady školy pri ZUŠ Ladislava Stančeka Prievidza za rok 2022  

 

Rada školy pri ZUŠ Ladislava Stančeka v Prievidzi (ďalej len RŠ ) pracovala 

v roku 2022  v zložení : Helena Dadíková - predsedníčka, Branislav Daubner,   Ing. 

Monika Budd, Stanislav Granec, Mgr. Peter Krško - podpredseda, Ing. Jana Mihálová, 

zapisovateľka, Juraj Polák, Mgr. Beáta Révayová, Mgr. Lucia Vrtelová do konania 

komunálnych volieb v nov. 2022.  

Po komunálnych voľbách a prvom zasadnutí mestského zastupiteľstva v novembri 

2022 bola za mesto Prievidza delegovaná nová členka za Juraja Poláka –   MgA. 

Martina Polievková, ArtD.  Za rodičov v RŠ skončila členstvo Ing. Monika Budd, ktorej 

dieťa ukončilo návštevu ZUŠ LS a kooptovaný bol za rodičov Ing. Ľubomír Wäldl. 

Obaja noví členovia RŠ sa zúčastnili po prvý krát na zasadnutí 20. decembra 2022. 

V ten istý deň sa konali aj nové voľby predsedu, podpredsedu a zapisovateľa RŠ na 

ďalšie funkčné obdobie.                                            

  

Činnosť RŠ sa po pandémii COVID – 19 opäť v roku 2022 obnovila a štyri zasadnu-

tia sa konali prezenčne. 

  

1. zasadnutie RŠ v roku 2022 sa konalo  utorok 22.marca 2022  

Riaditeľ ZUŠ Mgr. art. Bakyta,  prizvaný na RŠ, informoval o výsledkoch žiakov k I. 

polroku školského roku 2021/2022:  

celkový počet klasifikovaných žiakov   = 896    z toho: 

v skupinových odboroch                            = 446 

v individuálnych odboroch                         = 450 

Väčšina žiakov prospela s vyznamenaním. Prvý polrok škol. roku 2021/2022 bol 

poznačený pandémiou koronavírusu, takže aj hodnotenie žiakov bolo ovplyvnené 

týmto obdobím            ( výučba sa realizovala najmä online a v tomto prípade je „zložitá“ 

spätná väzba,  kontrola výučby nebola možná, keďže nebola usmernená 

z ministerstva školstva ). Napriek zložitej dobe pokles žiakov nebol výrazný. 

 

Predsedníčka RŠ požiadala  riaditeľa školy, aby RŠ oboznámil s investičnými zámermi 

školy. Riaditeľ ZUŠ informoval, že verejná obchodná súťaž na opravu strechy bola 

vyhlásená.   
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Riaditeľ ZUŠ informoval ešte o pripravovaných podujatiach školy v 2. polroku šk. roka 

2021/22. Mgr. Vrtelová predložila rade školy aktualizovanú požiadavku na 

financovanie výstavných priestorov.     

Riaditeľ školy informoval, že p. Darius Štrba ukončil pracovný pomer v ZUŠ LS   v 

tanečnom odbore (TO). V TO momentálne vyučuje len zástupkyňa riaditeľa E. 

Matiašková. V TO je málo žiakov, získať nového pedagóga do TO je preto problém, 

lebo je ťažké urobiť úväzok pre existujúci počet žiakov.  

  

Vybrané  u z n e s e n i a zo dňa 22. 03. 2022 

Uznesením č. 1 /2022 RŠ konštatovala že je rokovania a uznášania schopná, 

nakoľko sa na jej rokovaní zúčastnilo 10 členov z 11 riadnych členov 

Ďalej zobrala na  vedomie Informácia a o výchovno-vzdelávacej činnosti v ZUŠ 

Ladislava Stančeka v Prievidzi za1. polrok školského roku 2021/2022,  stav v príprave 

a realizácii investičných zámerov ZUŠ L. Stančeka v roku 2022 a informáciu o príprave 

podujatí v II. polroku šk. roka 2021/2022  

Uznesením č. 2/2022 požiadala  zamestnancov výtvarného odboru , aby prerokovali  

požiadavky na výstavné priestory, ktoré do návrhu spracovala Mgr. L. Vrtelová aj 

s riaditeľom ZUŠ LS a následne s projektovým manažérom mesta. 

Uznesením č. 3/2022 uložila riaditeľovi ZUŠ LS predsedníčke RŠ, Mgr. P. Krškovi 

a Mgr. M. Révayovej: zorganizovať rokovanie s Ing. M. Bielickým – vedúcim 

ekonomického oddelenia, ohľadom nákupov z kapitálových výdavkov. 

 

 

2. zasadnutie RŠ v roku 2022 sa konalo 27. júna 2022  

Riaditeľ ZUŠ LS informoval o výsledkoch prijímacích pohovorov na školský rok 
2022/2023, ktoré sa v ZUŠ LS uskutočnili v dňoch 1. – 3. júna 2022. V tých termínoch 
sa dostavili záujemci o výuku na ZUŠ a škola zaznamenala   záujem 129 žiakov : 

- Hudobný odbor 62 záujemcov v tom : akordeón 2, bicie 6, gitara 10, husle 2, 
keyboard 2,  klavír 19, zobsová flauta 2, spev 9, zborový spev 1, prípravka 17 

- Literárno – dramatický odbor – 13 
- Tanečný odbor – 6 
- Výtvarný odbor – 48 

  
Riad. ZUŠ LS Mgr. art A. Bakyta informoval radu školy o požiadavke na zriadenie 
odboru audiovizuálnej a multimediálnej tvorby v Základnej umeleckej škole L. 
Stančeka, Rastislavova ul. 745/13, Prievidza od 01. septembra 2022 a schválenie 
školského vzdelávacieho programu Základnej umeleckej škole L. Stančeka, 
Rastislavova ul. 745/13, Prievidza Umenie pod jednou strechou 
Ako dôvod uviedol :  V zmysle zákona č. 596/2003 Z.z. o štátnej správe v školstve a 
školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov, § 5, ods. 7 riaditeľ 
školy zriaďovateľovi predkložil na schválenie návrh na zavedenie študijného odboru, 
jeho zamerania a návrh školského vzdelávacieho programu. Možnosť zriadiť odbor 
audiovizuálnej a multimediálnej tvorby  v ZUŠ   bola vytvorená výnosom  Ministerstva 
školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky zo dňa 15. júna 2015 pod 
číslom 2015-6346/29045:3-10A0 s  účinnosťou od 1. septembra 2015.  
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V súlade s uvedenou legislatívou vedenie ZUŠ L. Stančeka predkložila  požiadavku 
na zriadenie piateho odboru ZUŠ - odboru audiovizuálnej a multimediálnej tvorby. 
Poslaním odboru audiovizuálnej a multimediálnej tvorby je zamerať sa na výchovu k 
médiám, ich hodnotám a obsahom. Naučiť  žiakov kriticky myslieť a samostatne sa 
rozhodovať pri výbere mediálnych produktov, ako aj uvedomovať si z toho vyplývajúcu 
zodpovednosť. Aktívne zapojiť žiakov do komunikačného procesu pomocou médií 
a naučiť ich uplatňovať svoj kreatívny potenciál prostredníctvom tvorby vlastných 
produktov a praktickej mediálnej tvorby. 
Ciele : 

- upevňovať kreatívne myslenie v oblasti audiovízie a multimédií, 
- rozvíjať emočnú inteligenciu prostredníctvom audiovizuálnej a multimediálnej tvorby, 
- budovať hodnotový systém žiaka v masmediálnej sfére, 
- prispôsobovať sa potrebám konkrétnych oblastí, zohľadňovať nové trendy vo vývoji 
audiovízie a multimédií, 
- primerane veku rozvinúť mediálne kompetencie a kľúčové spôsobilosti v 
audiovizuálnej a multimediálnej tvorbe, 
- vypestovať základ pre záujem o celoživotné vzdelávanie v masmediálnej sfére, 
- viesť žiakov k vytvoreniu základnej dramaturgickej koncepcie spracovania témy pri 
rešpektovaní potrieb a možností prijímateľa, 
- vybudovať základné zručnosti, nevyhnutné ku kvalitnému spracovaniu 
audiovizuálneho diela. 
Prehľad vzdelávacích oblastí: 
a) práca s témou, tvorba scenára, 
b) práca s kamerou, 
c) práca so zvukom, 
d) práca so strihom, 
e) interpretácia, moderovanie. 
Podmienky na kvalifikované vykonávanie základných odborných činností v  odbore 
audiovizuálnej a multimediálnej tvorby ZUŠ, ako aj  súbor základných  odborných  
informácií a súhrn  principiálnych  vedomosti  a zručností absolventa tohto odboru je 
daný  Štátnym vzdelávacím programom. 
Učebný plán odboru audiovizuálnej a multimediálnej tvorby bol  podrobne 
zapracovaný do školského vzdelávacieho programu Umenie pod jednou strechou.    
 
Riaditeľ školy informoval aj o riešení  problémov v rámci učiteľského miesta 
v tanečnom odbore, riešení tanečných súborov, nedostatku žiakov na samostatné 
ročníkové skupiny, čo má za následok spájanie do súborov. 
Rada školy návrh na zriadenie nového odboru podporila.                                                   
  
Predsedníčka rady školy a členka rady školy a zároveň vedúca odboru školstva 
a starostlivosti o občana MsÚ v Prievidzi Mgr. B. Révayová ako zástupca zriaďovateľa 
informovali RŠ  o novom VZN č. 5/2022 mesta Prievidza. V jeho zmysle je spôsob 
financovania škôl od zriaďovateľa voči vlastným subjektom – ZŠ, ZŠ s MŠ, MŠ, ZUŠ 
LS, CVČ  nezmenený,  súkromné školy majú zmenený vzťah s mestom – namiesto 
zmluvy dotácie. VZN bolo predmetom rokovania MsZ  dňa 27.06.2022. 
 
Riaditeľ ZUŠ LS Mgr. A. Bakyta hovoril o niektorých nutných finančných výdavkoch 
a potrebách školy, ktoré bude predkladať do návrhu II. úpravy rozpočtu v roku 2022 
a ktoré je treba aktuálne riešiť:   
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a) oprava strechy (nutné uskutočniť kvôli zatekaniu vody do budovy; 
b)kapitálové požiadavky na nákup hudobných nástrojov; 
c)prefinancovanie a samotné zabezpečenie architektonickej štúdie úprav v budove 
ZUŠ v pavilóne A (prechod sklady, výsadba rastlín, oprava strechy...)   
Prvý krok k začatiu štúdie bude stretnutie k začatiu získavania financií na 
architektonická súťaž, k čomu už bolo prijaté rozhodnutie na rodičovskom združení 
o tejto možnosti.  
  Plán aktivít na I. polrok 2022/23 bol v čase konania RŠ  v štádiu prípravy. 
Predpokladali  sa tradičné podujatia a aktivity.   
 Riaditeľ ZUŠ LS ďalej informoval o školníkovi a novom pracovnom mieste.   
Štátna inšpekcia, ktorá sa konala v ZUŠ LS na prelome mája a júna 2022 nenašla 
závažné pochybenia v činnosti a riadení školy, vybavenie školských priestorov bolo 
v tom čase na dobrej úrovni.   
  

Vybrané  u z n e s e n i a zo dňa 27. 06. 2022 
Uznesením č. 5,6,7/2022 zobrala RŠ na vedomie :  
 Výsledky prijímacích pohovorov na šk. rok 2022/23 
 Správu o činnosti Rady školy ZUŠ LS za rok 2021 
VZN č. 5/2022 mesta Prievidza 
 Uznesením  č. 8/2022  odporučila zriaďovateľovi a MsZ :  
zohľadniť požiadavky ZUŠ LS v II. úprave rozpočtu na rok 2022 
  

 3. zasadnutie RŠ ZUŠ LS v roku 2022 sa konalo 10.10.2022 
Riaditeľ ZUŠ  LS informoval členov RŠ  o stave  žiakov nahlásených do zberu údajov  
pre MŠVVaŠ SR v školskom roku  2022/2023. Počet všetkých žiakov započítaných do 
EDUZBERU bol v tom čase 857 žiakov.  
celkový počet započítaných  žiakov       = 857    z toho: 
v skupinových odboroch                             = 374 
v individuálnych odboroch                          = 483 
 
 Celkový počet žiakov školy : 910 ( v tomto počte sú aj žiaci, ktorí nie sú započítaní 

v EDUZBERe -  napr.: žiaci  nad 25 rokov, deti do 5 rokov k 1.1. ) 

Riaditeľ ZUŠ predstavil RŠ vývoj rozpočtu za jednotlivé posledné roky. Upozornil, že 

je potrebné zmeniť koeficienty nápočtu, nakoľko sa s nimi nehýbalo už niekoľko rokov 

a náklady najmä osobné, neustále rastú. 

Riaditeľ ďalej  ZUŠ informoval, že usmernenie ohľadom šetrenia energií   od 

zriaďovateľa škola nedostala,  ale zabezpečila výmenu osvetľovacích telies za LED 

osvetlenie, tam kde  to bolo možné. Kúrenie je regulované mikrotermom,  je  

naprogramované. Nemenilo sa. 

 

Riaditeľ ZUŠ predstavil  požiadavky  školy k návrhu rozpočtu mesta na rok 2023 – 24 

– 25, požiadavky sú rozdelené do plánu údržby a investícii ( strecha na budove ZUŠ, 

architektonická štúdia, klapkový trombón...), osobných nákladov ( mzdy a poistné 

fondy) a nákupu tovarov a služieb a bežných  transferov. 

Riaditeľ ZUŠ LS informoval   aj o pripravovaných podujatiach školy v 1. polroku šk. 

roka 2022/2023    
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Predsedníčka RŠ informovala, o výročiach mesta Prievidza v roku 2023  a zámere 

aby sa  škola spolupodieľala na jednotlivých akciách (napr. výtvarná súťaž, literárna 

súťaž a pod. ) Dva letopočty z histórie ľudstva, končiace trojkou, majú výnimočný 

význam pre Prievidzu – 1113 a 1383. K 910. výročiu prvej písomnej zmienky 

o Prievidzi a 640. výročiu udelenia mestských privilégií Prievidzi bude mesto 

organizovať súbor podujatí, bolo by vhodné, aby sa aj ZUŠ LS pripojila k týmto 

aktivitám..                                                                     

Mgr. L. Vrtelová informovala, že výstavné priestory sa zatiaľ riešili, ale budú sa  riešili 

len polystyrénové nástenky.   

Riaditeľ ZUŠ LS upozornil na skutočnosť, že normatívne financovanie z výnosu 

podielových daní nepokrývalo  náklady na vyučovanie v individuálnej forme 

vyučovania. Vzhľadom aj na plánovanú budúcoročnú  valorizáciu platov v školstve 

pokiaľ sa nezmenia koeficienty na výpočet výšky normatívu na žiaka bude nutné 

zmeniť VZN o výške príspevku rodičov na štúdium druhého hlavného predmetu 

a prispôsobiť ho reálnym nákladom na štúdium ( cca 90 € ). Nutné bude aj rozhodnúť, 

čo so žiakmi, ktorí  už druhý nástroj študujú a nebudú môcť takto zvýšené školné 

uhrádzať.  

H. Dadíková – upozornila na blížiace sa  komunálne voľby ( 29.10.2022),  preto RŠ 

v tomto zložení zasadala posledný raz. Po voľbách sa budú   voliť  noví členovia 

z radov poslancov MsZ, resp. zamestnancov mesta .  

 Riaditeľ ZUŠ LS informoval RŠ o pláne prijímania vzdelávacích poukazov v budúcom 

školskom roku. Týmito poukazmi ale nie je možné platiť školné.  

 Riaditeľ ZUŠ LS  upozornil na zvýšenú chorobnosť žiakov i učiteľov. 

 

Vybrané  u z n e s e n i a   zo dňa 10.10. 2022 

Uznesením č. 10 /2022 RŠ zobrala na  vedomie: 

a) Stavy žiakov nahlásených do EDUZBERu pre MŠVVaŠ SR na škol. rok 2022/2023 

na  účely normatívneho financovania  

b) Opatrenia ohľadom  úspor energií 

c) Informácia o príprave podujatí v I. polroku šk. roka 2022/23  

Uznesením č. 11/2022 odporučila MsZ 

schváliť rozpočet ZUŠ LS  a zohľadniť jeho požiadavky na financovanie potrieb pre  

rok 2023 podľa  predloženého návrhu. 

  

4. zasadnutie RŠ ZUŠ LS sa konalo 20.12.2022 
Predsedníčka RŠ informovala, že na ustanovujúcom MsZ, ktoré sa konalo 21.11.2022 
boli za zriaďovateľa do RŠ menovaní : Helena Dadíková, MgA. Martina Polievková, 
Katarína Čičmancová a  Mgr. Beáta Révayová. Za pedagogických zamestnancov 
ostávajú v RŠ Mgr. Peter Krško, Mgr. Lucia Vrtelová. Za nepedagogických 
zamestnancov ostáva v RŠ Ing. Jana Mihálová. Za rodičov v RŠ Ing. Moniku Budd 
nahradí Ing. Ľubomír Wäldl, ( Ing. Budd už nemá dieťa, navštevujúce ZUŠ ), zvyšní 
členovia RŠ za rodičov ostávajú – Ing. Monika Fialková, Ing. Roman Veselý, Branislav 
Daubner. Nové voľby sa budú konať v roku 2024. 
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Zvolení do RŠ školy boli opakovane : 
 

1. predsedníčka – Helena Dadíková 
2. podpredseda – Mgr. Peter Krško 
3. zapisovateľka – Ing. Jana Mihálová 

 
Predsedníčka RŠ informovala o novom Všeobecne záväznom nariadení  mesta 
Prievidza č.14/2022 o určení príspevkov od zákonných zástupcov detí, žiakov a 
dospelých na čiastočnú úhradu výdavkov v školách a školských zariadeniach, ktoré 
bolo schválené na MsZ dňa 12.12.2022, ktoré o.i. určuje školné   ZUŠ platné od 
1.1.2023: 
Dôvod:  nárast nákladov školy ( najmä osobných nákladov ) a nedostatočné 
financovanie žiakov zo strany štátu, nakoľko koeficienty na nápočet financií 
v podielových daniach sa už niekoľko rokov nemenili a náklady stúpli niekoľkokrát(   
 Predsedníčka RŠ upozornila, že rok 2023 je rokom výročí mesta Prievidza ( 910. 
Výročie prvej písomnej zmienky o Prievidzi, 640. Výročie udelenia mestských privilégií, 
ale napr. aj Dobrovoľný hasičský zbor si pripomenie  100. výročie a pod. ).   
 

 
Vybrané  u z n e s e n i a zo dňa 20. 12. 2022 
Uznesením č. 12 /2022 
Rada školy zvolila predsedníčku RŠ  – Helenu Dadíkovú, podpredseda RŠ  – Mgr. 
Petra  Krška a zapisovateľku RŠ  – Ing. Janu Mihálovú 
Uznesením č. 13/2022  Rada školy požiadala predsedníčku RŠ a členov RŠ 
zvolených za zriaďovateľa : hľadať možnosti a spôsob  navýšenia koeficientov na 
nápočet finančných prostriedkov pre ZUŠ cez poslancov NR SR, resp. cez orgány 
samospráv. 
  

 

Záver : Rada školy plnila svoje poslanie. Napriek snahe vedenia školy i rady školy sa 

však stále nepodarilo naplniť niektoré zámery, ktoré neboli zo strany zriaďovateľa 

doriešené ( parkovanie na  Rastislavovej ulici a riešenie bezpečného prechodu pre 

žiakov medzi hlavnou budovou a pavilónom „A“, architektonické a estetické riešenie 

dvora pri pavilóne „A“, nákup hudobných nástrojov, oprava strechy, riešenie 

výstavných priestorov pre VO ), ktoré vyplývali z dlhodobo sledovaných uznesení RŠ. 

Ako problém z hľadiska financovania potrieb školy sa javí vývoj rozpočtu vo vzťahu 

k ZUŠL LS za  posledné roky.  

Je nutné, aby sa zákonodarný zbor zaoberal zmenou koeficientov nápočtu, nakoľko 

sa s nimi nehýbalo už niekoľko rokov a náklady, najmä osobné, neustále rastú. V tejto 

veci bude predsedníčka RŠ kontaktovať poslancov NR SR.  
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Účasť členov RŠ ZUŠ LS na zasadnutiach v roku 2022  
 
                                                                           1.      2.      3.     4 .         SPOLU v %      
 
Helena Dadíková                                             x      x        x      x            100% účasť 

Ing. Monika Budd  (ukončené členstvo okt.)         x      x        x      0            100% účasť 

Ing. Ľubomír Wäldl                                          -      -         -       x            100% účasť  

Katarína Čičmancová                                     x      x        0      0              50% účasť 

Branislav Daubner                                          0      x        x      x              75% účasť 

Ing. Monika Fialková                                       x      0        0      x              50% účasť  

Mgr. Peter Krško                                             x      x        x      x            100% účasť 

Ing. Jana Mihálová                                          x      0        x      x              75% účasť 

MgA. Martina Polievková, ArtD.                     -       -        -       x            100% účasť      

Juraj Polák   (ukončené členstvo okt.)                    x      x        x     -             100 % účasť   

Mgr. Beáta Révayová                                      x      x        0     0              50 % účasť    

Mgr. Lucia Vrtelová                                         x      x        x     0              75 % účasť 

Ing. Roman Veselý                                          x      x        0     0                50% účasť 

   

 

 

 

 

 

                                                                                                     Helena Dadíková 
                                                                                                     predsedníčka RŠ 
 
  
Spracovala : H. Dadíková, jún 2023 


